

Texts" (VGT) project, which provides multimedia information modules for the teaching of Canadian and German geography and social studies in both countries, was jointly devised by GKS members at the Philipps-Universität in Marburg and Wilfrid Laurier University in Waterloo, and by the Georg Eckert Institut für internationale Schulbuchforschung (Georg Eckert Institute for International Textbook Research). Schools and universities are now testing the VGT's practical utility in the classroom. North Rhine-Westphalia is supporting the project financially.

### **Cooperation between the Province of Ontario and Baden-Württemberg**

For many years, the Province of Ontario has cultivated special ties to Baden-Württemberg. These were consolidated in February 1987 by a Memorandum of Understanding on scientific and technical cooperation. In 1988, the governments of both jurisdictions made the necessary funds available for cooperation in the fields of telecommunications, information technologies, ceramic materials, laser research and textile research. An example from the field of multimedia is the collaborative research project CoMedia between the Fraunhofer Institut für Arbeitswirtschaft und Organisation (IAO) in Stuttgart and the Ryerson Polytechnic University in Toronto, to strengthen the competitiveness of multimedia and film service providers by developing a cooperation platform. Technical implementation of the project is taking place at the Fraunhofer IAO in cooperation with its Canadian partners.

On 6 June 1990, the Premier of Ontario, together with the heads of government of the "Four Motors of Europe," namely the Land of Baden-Württemberg and the regions of Rhône-Alpes, Catalunya and Lombardy, signed a declaration of partnership and a Memorandum of Understanding on economic cooperation and cooperation in R&D. Within

gnants de Rhénanie-Palatinat et de Saxe-Anhalt. De concert avec le Georg-Eckert-Institut für internationale Schulbuchforschung (Institut Georg Eckert pour la recherche internationale sur les livres scolaires), des membres de la GKS à la Phillips Universität Marburg et à la Wilfrid Laurier University de Waterloo ont lancé le projet Textes géographiques virtuels, qui met à la disposition des enseignants des deux pays des modules d'informations multimédia sur la géographie et la société du Canada et de l'Allemagne. Des enseignants, aux niveaux scolaire et universitaire, testent maintenant ces textes dans la pratique. Le Land de Rhénanie du Nord-Westphalie subventionne ce projet.

### **La coopération entre la Province de l'Ontario et le Land de Bade-Wurtemberg**

La Province de l'Ontario entretient, depuis de nombreuses années, des liens particuliers avec le Bade-Wurtemberg, liens qui furent consolidés en février 1987 par un protocole d'entente sur la coopération scientifique et technique. Les gouvernements de l'Ontario et du Bade-Wurtemberg ont alloué les crédits nécessaires à une coopération dans les secteurs des télécommunications, des technologies de l'information, des matériaux céramiques, de la recherche sur le laser et de la recherche sur les textiles. La coopération dans le domaine des multimédia est un bon exemple : dirigé conjointement par le Fraunhofer-Institut für Arbeitswirtschaft und Organisation (IAO), à Stuttgart, et la Ryerson Polytechnic University, à Toronto, le projet de recherche commun *CoMedia* vise à renforcer la compétitivité de fournisseurs de services de l'industrie des multimédia et du film – et ce, en mettant sur pied une infrastructure qu'ils pourraient partager. En collaboration avec des partenaires canadiens, le Fraunhofer-Institut (IAO) est chargé de la mise en œuvre du projet sur le plan technologique.

Le 6 juin 1990, le Premier ministre de l'Ontario et les chefs de gouvernement des « Qua-